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Bana Község Önkormányzata 
2944 Bana, Jókai M. u. 18. 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
 
Készült: A 2025. május 12. napján 17.00 órai kezdettel megtartott képviselő-testületi 
ülésről (2944 Bana, Jókai M. u. 18., Díszterem).  
 
Jelen vannak: Toma Richárd polgármester 
 Sárközy Attila  alpolgármester 
 Köteles Tamás  képviselő 
 Ágoston Eszter  képviselő 
 Skuba- Németh Melinda  képviselő 
továbbá: Kocsisné Balázs Mónika  aljegyző 
 Somogyiné Zeke Tünde  intézményvezető 
 Kiss Sándor  r. alezredes, Komáromi Rk.. 
 Kaluha Tamás  r. tőrm, körzeti megbízott 
 Horváth István képviselő, GYHG 
  
Toma Richárd polgármester: Tisztelettel köszöntöm a mai Képviselő-testületi ülésen 
megjelenteket. Két képviselőtársunk jelezte, hogy a mai ülésen nem tud részt venni. 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 5 fővel határozatképes. A napirendi pontokban lenne 
módosítás, a közbiztonságról szóló napirendi pont a második helyre kerülne, a zárszámadást 
pedig a harmadik pontban tárgyalnánk.  
Ágoston Eszter, képviselő: Az Egyebekben szeretnék két dolgot felvetni. Ismertetem ezeket. 
Polgármester: Aki a módosított napirendi pontokat elfogadja, kérem, hogy kézfelemeléssel 
jelezze. Megállapítom, hogy a Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta a napirendi pontokat.  
 
A Képviselő-testület az ülés módosított napirendi pontjainak tárgyalását nyílt szavazással, 5 fő 
képviselő részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
37/2025. (V.12.) számú Képviselő- testületi határozat 

Bana Község Önkormányzata Képviselő-testülete a napirendi pontokat a meghívóval 
egyezően elfogadja. A napirendi pontok az alábbiakban alakulnak: 

Napirendi pontok: 
 

1. Beszámoló a két ülés között történt eseményekről, a lejárt határidejű határozatokról, és a 
bizottságok által hozott döntésekről 

Előterjesztés felelőse: polgármester 
 

2. Közrend és közbiztonság helyzete a községben 
Előterjesztés felelőse: polgármester, Rendőrkapitány 

 
3. 2024. évi zárszámadás elfogadása 

Előterjesztés felelőse: polgármester 
 

4. Győri Nagytérségi Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás tájékoztatója  
Előterjesztés felelőse: Győri Nagytérségi Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás 

képviselője 
 

5. Pannon-Víz Zrt. beszámolója. 
Előterjesztés felelőse: Pannon-Víz Zrt. Képviselője. 



 3 

 
6. Egyebek                                                                                                                                                   

Előterjesztés felelőse: polgármester 
a) Buszmenetrend 

b) Patkányokkal kapcsolatos kérdés 

Felelős:  Polgármester 
Határidő:  2025.05.12 

 
1. Beszámoló a két ülés között történt eseményekről, a lejárt határidejű határozatokról, 
és a bizottságok által hozott döntésekről 
 
Polgármester: Ismertetem a napirendi pontot. Április 9-én 8:00 órakor társulási ülésen voltam 
Komáromban. Ezután 11:00 órakor a bábolnai polgármesteri hivatal dísztermében az operatív 
törzs tájékoztatóján vettem részt a képviselőtársaimmal együtt, amelynek szervezésében aktív 
szerepet vállaltam. Délután a bábolnai önkormányzati képviselők által szervezet tüntetésen 
vettem részt, szintén a képviselőtársaimmal együtt. Április 16-án a Bábolnai 
Szabadidőközpontban a száj-és körömfájás betegségről megtartott lakossági fórumon szintén 
részt vettem. Április 17-én, Győrben a Pannon-Víz közgyűlésén voltam, ahol az egyebekben 
szót kértem, és aggodalmamat fejeztem ki a településünk ivóvíz ellátásával kapcsolatban. 
Kértem, hogy a fokozzák a mintavételeket, és amennyiben bármi probléma lenne, kössék rá 
azonnal a regionális hálózatra a települést. Április 23-án képviselőtársaimmal Nagy István 
agrárminiszter tájékoztatóján voltunk a bábolnai hivatalban. Április 25-én meghívást kaptam 
Szímő-re, ahol Jedlik Ányos születésnapjának 225. évfordulója alkalmából rendezett 
ünnepségen koszorút helyeztünk el Jedlik Ányos szobránál. Szintén ezen a napon polgármesteri 
hivatalban Összefogás a helyi fejlődésért” vállalkozói fórumot és fogadást tartottunk, 
alpolgármesteri kezdeményezésre. Itt szeretném megköszönni az intézményvezetőnknek, 
Tündének, Alpolgármester Úrnak, Attilának és Róth-Kovács Fridának, hogy elkészítették a 
prezentációt és megszervezték ezt a nagyon jól sikerült rendezvényt. Kicsit kevesen voltunk, 
de akik itt voltak, azok teljes megelégedettséggel vettek részt. Megtekintettük a Minibölcsit is, 
úgyhogy betekintést kaphattak a település életébe a vállalkozók, akik itt jártak. Április 28-án a 
Komáromi Rendőrkapitányság közbiztonsági fórumán vettem részt. Április 29 a „Komáromi 
versenyképes járások” pályázati lehetőséggel kapcsolatos egyeztetésen voltam Komáromban. 
Bana is nyújtott be igényt, három gyalogátkelőhelyet, valamint egy kamerarendszert szeretnénk 
kiépíttetni. A projekt két körös lesz, az első körben a három gyalogátkelőhely lesz megpályázva. 
Itt már kértük is a lehetőséget a Közúttól, és csütörtökön megyünk, próbálunk erre megoldást 
találni, hogy a Közút segítsen nekünk ebben. Május 6-án Tatabányán szintén volt egy járási 
fejlesztési fórum. Itt egy pontosítás volt, a lezárása volt ennek a versenyképes járások 
pályázatnak, innen a zöldutat kap gyakorlatilag, felterjesztették a Minisztériumba a pályázatot. 
Reméljük, hogy sikeresek leszünk. Ismertetem a lejárt határidejű határozatokat. Az Önkéntes 
Tűzoltó Egyesület pályázatával kapcsolatban pontosítanék, ismertetem az ezzel kapcsolatos 
határozatot és információkat. Ismertetem a ma délelőtt megtartott Pénzügyi és 
Településfejlesztési Bizottsági ülésen hozott döntéseket. Határozati javaslattal szeretnék élni. 
Kérem, hogy aki ezzel egyetért, az kézfelemeléssel jelezze. Megállapítom, hogy a Képviselő-
testület egyhangúlag elfogadta a határozati javaslatot. 

 
A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 5 fő képviselő részvételével, 5 

igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 
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38/2025.(V.12.) számú határozat 
Bana Község Önkormányzata 

I. jóváhagyja, elfogadja, tudomásul veszi a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság alábbi 
tárgyban és határozatszámmal elfogadott döntéseit: 

- 2024. évi belső ellenőri jelentés--- 33/2025. (V.12). sz. határozat, 
- Egészségügyi ellátók beszámolója fogorvos--- 37/2025. (V.12.) sz. határozat, 

- Magyar Vöröskereszt helyi alapszervezetének tevékenységéről szóló beszámolója--
38/2025. (V.12.) sz. határozat 

- Gyermekvédelmi beszámoló----39/2025.(V.12) sz. határozat 
- Óvodai klíma -40/2025. (V.12.) sz. határozata- 

- árajánlat árambővítésre a szabadidőközpontba- 41/2025. (V.12.) sz. határozata 
- óvodai feladatellátás-42/2025. (V.12.) sz. határozata 

II. megbízza a polgármestert a határozatok végrehajtásával. 
III. Tudomásul veszi a polgármester beszámolóját a lejárt határidejű határozatokról és a két ülés 

között történt eseményekről. 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  2025.05.10 

 
dr. Bacsárdi József, jegyző: Szeretné bejelenteni, hogy Aljegyző Asszony lemondott a 
tisztségéről. Június 12-én lesz az utolsó, közszolgálatban töltött napja a Bábolnai Közös 
Önkormányzati Hivatalban. Szeretném ezúton is megköszönni a Banai Kirendeltségen végzett 
munkáját, és sok sikert kívánok neki a következő időszakra. Kérem, hogy mindenki ezt fogadja 
el. Bejelenteném azt is, hogy pályázat útján új aljegyző és banai kirendeltségvezető kerül 
kinevezésre, Dr. Hekman Tibor fog munkába állni június 6-án, és ő fogja ellátni a banai ügyeket 
is a továbbiakban. Köszönöm szépen még egyszer Mónika elmúlt két és fél évben végzett 
munkáját aljegyzőként a Közös Önkormányzati Hivatalban.  
Kocsisné Balázs Mónika, aljegyző: Igazából a kialakult hivatali helyzetre való tekintettel 
jobbnak láttam a jogviszonyom megszüntetését. Szeretném megköszönni mindenkinek a 
támogatást, a segítséget és a bizalmat. Köszönöm a közös munkát és az elért eredményeket. 
Hálás vagyok a lakosságnak is, hogy elfogadtak. Idegenként érkeztem ide, hiszen nem banai 
vagyok, de mindig, amikor itt voltam éreztem ezt a szeretetet és ez nagyon sokat jelent nekem. 
További sikeres és eredményes munkát kívánok mindenkinek a jövőre nézve. Köszönöm 
szépen. 
Polgármester: Megmondom őszintén, hogy elég nehéz megszólalni és ebbe a helyzetbe, mert 
ha valaki nagyon sok időt és energiát fektetett itt a banai dolgokba, az pontosan te voltál. 
Nagyon-nagyon sajnálom, hogy ezt a döntést választottad, és megmondom őszintén, hogy 
hatalmas űrt fog hagyni magad mögött, Aljegyző Asszony. Nagyon szépen köszönjük a 
munkádat.  
 
2. Közrend és közbiztonság helyzete a községben 
 
Polgármester: Ismertetem a napirendi pontot. A beszámoló megérkezett, elolvastuk. A 
Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság ülésén merültek fel kérdések. Megkérem a 
képviselőket, hogy tegyék fel ezeket Rendőrkapitány Úrnak. 
Skuba-Németh Melinda, képviselő: Én szeretnék kérdezni. Örülök, hogy a közbiztonság javult 
az elmúlt évhez képest, azonban a fiatalok körében lévő drogfogyasztás a viszont rohamosan 
nő, települési szinten is. Ebben szeretnénk egy kis segítséget várni, ha lehet.  
Kiss Sándor r. alezredes, Komáromi Rk.: Polgármester úr már két alkalommal is járt nálunk 
járási közbiztonsági egyeztető fórum megbeszélésen.  Elindult az országos Delta program, ami 
gyakorlatilag a kábítószerrel kapcsolatos bűncselekmények visszaszorítását szolgálja. 
Elsődlegesen a kínálat csökkentésére történtek intézkedések, de természetesen emellett a 
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megelőzési tanácsadás, figyelemhívás, oktatás, képzés is folyik. Megszületek azok a jogszabály 
szigorítások is, amelyek, ha életbe lépnek, eléggé súlyosan lesz büntetve gyakorlatilag minden 
kábítószerrel kapcsolatos tett. A jegyzők is több jogosultságot kapnak, így például, ha egy 
kereskedelmi, vendéglátóipari egységben felmerül a kábítószerrel kapcsolatos cselekmény, 
akkor be is lehet zárni. Tehát nagyon komolyan megváltozott a jogszabályi környezet. Amint 
tapasztalni lehet, gyakorlatilag ez egy országos probléma. Alapvetően eddig az igazi hatékony 
megoldás az volt, hogy a terjesztők kerüljenek kiszűrésre. Most a kereskedővel azonos elbírálás 
alá esnek, amennyiben nem nevezik meg, hogy honnan vették. Ez természetesen óriási terhet 
és sok feladatot jelent nekünk, de igyekszünk helytállni. és a lehetőségeinkhez mérten 
megtenni, amit lehet.  
Polgármester: Bemutatnám a körzeti megbízottunk, Kaluha Tamást. A múlt héten egy 
kiskorúak által elkövetett cselekményt -nem mondanám bűncselekménynek, de 
csintalanságnak már inkább - próbáltunk kezelni, a családsegítő bevonásával. Reméljük, hogy 
szoros marad ez a kapcsolattartás, és bármilyen probléma van akkor itt tudunk ebbe komoly 
erővel lépést tenni. Fiatalkorúak esetében nyilván a megelőzés a fontos. Ezt a dolgot viszonylag 
jól sikerült kezelni. Lakossági bejelentésre indult, gyerekcsínynek tűnik, de később komolyabb 
problémát okozhatott volna. A szülői felelősség nagy ebben a kérdésbe, ebben nyújt segítséget 
Tamás és Csenge is. Várjuk az együttműködést továbbra is. Köszönöm azt is, hogy segítik azt, 
hogy gyalogosátkelőhely legyen. Leírták, hogy a településen bizony szükség lenne rá. Az 
autópálya építéssel meg fog nőni a forgalom, ezt már most is érzékelhetjük. A 
gyalogosátkelőhelyek biztonságosabbá tehetik az átkelést, a közintézmények, boltok 
megközelítését mindenki számára. Én nagyon szépen köszönöm, hogy ebbe támogattak és úgy 
gondolom, hogy partnerként kezeljük egymást. Amibe tudunk segíteni, segítünk mi is, és ők is 
nagyon sokat. Reméljük, hogy ez a jó kapcsolat megmarad a továbbiakban is. 
dr. Bacsárdi József jegyző: Én is szeretném megköszönni a rendőrség munkáját és az elmúlt 
időszak eseményeihez mutatott segítő hozzáállását.   
Polgármester: A Bizottsági ülésen felmerült, hogy a rendőri jelenlét most már elég gyakori 
Banán. Reméljük, hogy a jelenlét kicsit vissza fogja szorítani a bűncselekmények, 
szabálysértések elkerülését. A beszámolóban a mutatókból kitűnik, hogy javuló tendenciát 
mutat sok mindenbe a település.  Igyekszünk én megígérem, hogy a lakosság nevében is, hogy 
megpróbálunk jogkövető magatartást követni a jövőben is. Köszönöm szépen. Aki a 
beszámolót elfogadja, az kézfelemeléssel jelezze.  
 
A Képviselő-testület a beszámolót nyílt szavazással, 5 fő képviselő részvételével, 5 igen 
szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
41/2025. (V.12) sz. határozat 

Bana Község Önkormányzata Képviselő testülete elfogadja a 
Komáromi Rendőrkapitányság közrend és közbiztonságról szóló 2024. évi beszámolóját. 

Felelős: polgármester 
Határidő: 2025.05.12 

 
3. 2024. évi zárszámadás elfogadása 
 
Polgármester: Ismertetem a napirendi pontot. Az ezzel kapcsolatos anyagokat mindenki 
megkapta. A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság is tárgyalta, elfogadásra javasolta a 
Képviselő-testületnek. Valakinek van ezzel kapcsolatban kérdése? 
Ágoston Eszter, képviselő: Lassan két hónapja folytatok levelezést Jegyző Úrral, mert én már 
a költségvetési rendelet módosítását sem fogadtam el. Még mindig vannak megválaszolatlan 
kérdések, úgyhogy én ezt nem szeretném elfogadni. A kinyomtatott levelezést szeretném kérni, 
hogy csatoljuk a jegyzőkönyvhöz. Köszönöm szépen. 
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Polgármester: Valakinek van még kérdése ezzel kapcsolatban? Felhívom a Képviselő-testület 
figyelmét, hogy a rendeletmódosításhoz minősített többség szükséges. Aki elfogadja, kérem, 
hogy kézfelemeléssel jelezze. Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 4 igen és 1 nem 
szavazattal elfogadta a rendeletmódosítást.  
 
A Képviselő-testület a rendeletalkotást nyílt szavazással, 5 fő képviselő részvételével, 4 igen és 
1 nem szavazattal elfogadta és meghozta a következő rendeletet: 
 

Rendelet  
(a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 

 
4. Győri Nagytérségi Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás tájékoztatója 
 
Polgármester: Ismertetem a napirendi pontot. Köszöntöm Horváth István Urat. Szeretném 
megkérdezni, hogy van-e kiegészítése a beszámolóhoz? 
Horváth István, GYHG: Köszönjük szépen a meghívást. Szabó Jenő elnök úr sajnos más 
elfoglaltsága miatt nem tudott eljönni, ezért elnézést kérek. 
Skuba-Németh Melinda, képviselő: Szeretném megköszönni a részletes beszámolót, és a csatolt 
anyagokat.  
Polgármester: Én is szeretném megköszönni. Egy hulladékgazdálkodási naptárt is kaptunk, 
amelyet közzé fogunk tenni. Én úgy gondolom, hogy a beszámoló kiterjedt mindenre, sok 
mindent nem kell hozzátenni, szerintem teljesen velős volt és kielégítő. Valakinek van ezzel 
kapcsolatban kérdése? Ismertetem a határozati javaslatot. Kérem, hogy aki ezzel egyetért, az 
kézfelemeléssel jelezze. Megállapítom, hogy a Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta a 
határozati javaslatot. 
 
A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 5 fő képviselő részvételével, 5 
igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 
 

39/2025. (V.12) sz. határozat 
Bana Község Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja a Győri Hulladékgazdálkodási 

Önkorm. Társulás 2024. évi beszámolóját. 
 

Felelős:  Polgármester, Győri Nagytérségi Hulladékgazdálkodási Önkormányzati 
Társulás képviselője 

Határidő:  2025.05.12 
 

5.  Pannon-Víz Zrt. beszámolója 
 
Polgármester: Ismertetem a napirendi pontot. A beszámolót mindenki megkapta. Németh 
Szilárd elnök úr sajnálattal közölte, hogy nem tud eljönni. Felolvasom a levelét. A mintavétel 
sűrítését én kértem a Pannon-Víz közgyűlésén. Ismertetem az ezzel kapcsolatos információkat.  
A Pannonvíz tájékoztatását mindenki megkapta. A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
is tárgyalta az ügyet. Vezérigazgató Úr biztosított arról, hogy amennyiben problémát találnak, 
akkor is gondoskodnak arról, hogy az ivóvízellátás működjön. Aggódtunk azzal kapcsolatban, 
hogy a határban, az ATEV telepen 5200 szarvasmarhát temettek el, így fennáll a veszélye 
annak, hogy az ivóvízbázis megfertőződik. Felkerestem Czunyi dr. Bertalan Judit képviselő 
asszonyt is, hogy minél alaposabb vizsgálatokat végezzünk ezzel kapcsolatban. Ugye 
monitoringkutakat állítottak fel, Bábolna és egyet Bana felől.  Ennek az volt a szerepe, hogy a 
talajszerkezeti vizsgálatot hajtsanak végre. A vizsgálatot Molnár András szakaszmérnök 
végezte el, akinek az árvízhelyzet során tűpontosak voltak a mérései és jóslatai.  Az ő 
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elmondása szerint gyakorlatilag a talajszerkezet az úgy épült fel, hogy van egy mélyebb rétegbe 
egy olyan nagyon vastag vízzáró réteg, ami kizárja azt, hogy az ivóvízbázis lefertőződjön. A 
biztonság kedvéért megkeresést indítottunk az ÉDU Zrt. felé, amelyben jópár kérdést feltettünk. 
Ismertetem ezeket. Ugyanezt elküldtük a Pannon-Víz és a Nébih felé is. Az eredményeket a 
referenciaértékek feltüntetésével kértük megküldeni. Úgy gondolom, hogy az már az már 
mindenki számára érthető lesz és ezeket közé tudjuk tenni bármikor.  
Azért azt szeretném elmondani, hogy részt vettünk a tüntetéseken evvel a száj-és körömfájással 
kapcsolatban is, és részt vettünk a szakmai fórumon, ahol én is elmondtam, hogy nem értünk 
egyet. A település ő több képviselője is felszólalt, és elmondta, hogy nem ért egyet ezzel a 
dologgal. Nyilván megvolt a szakmai háttere a döntéseknek, de mi akkor sem értünk egyet a 
dologgal és többször is kifejtettük a nem tetszésünket közösen is a polgármesterekkel, 
nagyszentjánosival, bőnyivel, ácsival, bábolnaival -aki Kínában volt, amikor mi tettük az 
intézkedéseinket Jegyző Úrral, Alpolgármester Úrral és Aljegyző Asszonnyal. Sérelmezem azt, 
hogy olyan kritika ért engem és úgy gondolom, hogy méltatlan volt ahhoz képest, hogy ő nem 
volt itthon én pedig dolgoztam itt a hivatalba és így szerveztük a fórumot stb. Tehát úgy 
gondolom, hogy senkinek nincsen tisztjében minősíteni, azt, hogy mit csinál és mit dolgozik. 
Én sem minősítettem, vagy mit és a minősítettem, hogy ő éppen Kínában tartózkodott.  Valóban 
nem tartózkodtam itthon, Budapesten voltam, úgy, ahogy azt előtte is jeleztem. Én szeretném 
tisztába tenni ezt a dolgot, úgyhogy semmiféle megfutamodás meg egyéb dolgot nem vagyok 
hajlandó elviselni senkitől sem kritikaként. Én úgy gondolom, hogy ebben a dologban elég sok 
mindent tettünk már az 1700 marhának az eltemetésénél is, közösen egyeztetve a 
miniszterekkel, országgyűlési képviselővel és megyei közgyűlés elnökével is. Ők, amit 
megtehettek, azt megtettek ebben az ügyben, én úgy gondolom, hogy hogy ennél többet nem 
lehetett. Járványügyi helyzet volt, ez felülírt mindent, itt egy operatív törzs döntött, amire 
nincsen hatása az országgyűlési képviselőnek. Látszik, hogy mentünk abban a kérdésben is, 
hogy a vizünk az jó minőség maradjon és meg tudjuk őrizni. Reméljük, hogy ez kielégítő lesz 
mindenki számára. Nem hiszem, hogy bármiért szégyenkezni kellene, és szeretném, ha ezt 
mindenki tudomásul venné.  
Ágoston Eszter, képviselő: Akkor havonta lesz a monitorozás a banai kutakra vonatkozóan? 
Polgármester: Hetente. Hetente fogják vizsgálni az ivóvizet. 
Ágoston Eszter, képviselő: Az eredményeket csak a Hivatal kapja meg, vagy a nyilvánosság is 
megtekintheti? 
Polgármester: Nekünk megküldik ezeket az adatokat, és közzétesszük a település hivatalos 
honlapján, facebook oldalán stb. Nyilvánosságra lesznek hozva, a lakosok is el fogják érni az 
eredményeket. 
Ágoston Eszter, képviselő: Szeretném jelezni, hogy a Mártírok és a Zrínyi utca sarkán a víz 
továbbra is folyik, vízben áll az aknafedél is.  
Polgármester: Ismertetem ennek okait.  
Ágoston Eszter, képviselő: Ebben az esetben a költségeket kinek kell kifizetnie? 
Polgármester: A szolgáltatónál hálózati veszteségként jelenik meg, bármilyen kár keletkezik, 
az a Pannon-Víz Zrt.-t terheli. Valakinek van ezzel kapcsolatban kérdése? Kérem, hogy aki a 
beszámolót elfogadja, az kézfelemeléssel jelezze. Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 
egyhangúlag elfogadta a beszámolót. 
 
A Képviselő-testület a beszámolót nyílt szavazással, 5 fő képviselő részvételével, 5 igen 
szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 
 

40/2025. (V.12) sz. határozat 
Bana Község Önkormányzata Képviselő testülete elfogadja a   Pannon- Víz Zrt. 2024. évi 

beszámolóját. 
Felelős:  polgármester 
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Határidő:  2025.05.12. 
 
6. Egyebek 
 
a) Buszmenetrend 
 
Ágoston Eszter, képviselő: Több lakos is megkeresett azügyben, hogy változott a 
buszmenetrend és ez nagyon sokakat érint rosszul, meghosszabbodtak a menetidők. Ez 
Bábolnán és Bőnyön is probléma. A bőnyi önkormányzatnál láttam erre kezdeményezést, 
indítottak egy lehetőséget, hogy a lakosok önkormányzati javaslatokat tegyenek arra, hogy 
hogyan lehetne az utasoknak kedvezőbb a menetrend. Egy e-mail címre várják a javaslatokat. 
Szeretném kérdezni, hogy mi tudnánk-e tenni valamit azügyben -akár bőnyi mintára-, hogy 
kedvezőbb menetrendek legyenek? 
Polgármester: A Volánt megkereshetjük ezügyben, hogy tolmácsoljuk a lakossági igényt és ha 
hajlandóak változtatni, akkor változtatnak. Biztos ennek is megvannak a szakmai okai. 
Skuba-Németh Melinda, képviselő: Gondolom nézték a buszok kihasználtságát és az alapján 
döntöttek.  
Sárközy Attila, alpolgármester: Kérjünk tőlük egy tájékoztatót, hogy mi indokolta ezt, és van-
e arra lehetőségünk, hogy esetlegesen ezekbe a döntésekbe előzetesen bevonjanak minket. 
Szerintem azért fejezzük ki azt, hogy ez a lakosságot érinti, kérjünk egy ilyen tájékoztatást. 
Polgármester: Úgy tudom, hogy a Máv és a Volán egybeolvadt, és ez okozza a változásokat. 
Ágoston Eszter, képviselő: Az a fő probléma, hogy a buszok bemennek Rétalapra és 
Szőlőhegyre is, ami plusz 20-25 perces menetidőt eredményez. A gyorsított járatok 
megszűntek.  
Polgármester: Maximum itt egy gyorsított járatot lehetne kezdeményezni, ami nem áll meg 
mindenhol.  
Ágoston Eszter, képviselő: Ezek a gyorsított járatok szűntek meg. 
Sárközy Attila, alpolgármester: Kérjünk egy tájékoztatás a Volántól, indokolják meg a 
döntésüket, hogy a lakosságot tudjuk tájékoztatni. Nem tudunk hatással lenni az ő döntéseikre, 
de tudjuk tolmácsolni a lakosság igényeit, kívánságait. 
Polgármester: Volt már erre példa, nem történ semmi. De megkeressük őket.  

 
b) Patkányokkal kapcsolatos probléma 

 
Ágoston Eszter, képviselő: Többen is jelezték, hogy a Rákóczi utca, Ady Endre utcák végén 
rengeteget költenek patkányirtásra. Vannak olyanok, akiknek bizony ez nagyon megterheli a 
büdzséjét. Lehetséges erre valami központi megoldást találni? 
dr. Bacsárdi József jegyző: Központi finanszírozás erre nincs. A Képviselő-testület tudja 
megrendelni a közterületek patkánymentesítését -ez amúgy is kötelező a közterületeket-, de ezt 
saját költségből kell kifizetni. Tudunk kérni árajánlatot a Bábolnai Bio Kft-től ezzel 
kapcsolatban. Központi keret nincs erre sajnos. Kérünk árajánlatot, és a Bizottsági ülésre hozni 
fogjuk. 
Ágoston Eszter, képviselő: A földhordással kapcsolatban szeretném kérni, hogy adjunk 
tájékoztatót a lakosságnak.  
Polgármester: Ismertetem az ezzel kapcsolatos információkat. 
Sárközy Attila, alpolgármester: A temetőkbe is fogunk vinni földet.  
Polgármester: Igen, csak nehéz az eljuttatás a nagy gépjárművekkel. 
dr. Bacsárdi József jegyző: Ismertetem az ezzel kapcsolatos jogi információkat és 
lehetőségeket.  
Polgármester: A körzeti megbízottal már egyeztettem ezügyben, ismertetem ennek részleteit. 
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Ágoston Eszter, képviselő: Egy jó hírt is szeretnék mondani: a rendezvénytéren tavaly elültetett 
fák mindegyike rügyet bontott, mindegyik megéledt, lehet rá számítani, hogy növekedésnek 
fognak indulni. 
Polgármester: Szeretném én is elmondani, hogy 11 db fával fogunk ősszel bővülni, és ha lesz 
anyagi lehetőség, akkor többet is tudnánk ültetni. Az autópálya építésről származó fa is érkezik, 
ebben az évben télen nem fog fázni senki sem.  
 
c) Alpolgármesteri felvetés 
 
Sárközy Attila, alpolgármester: Az elmúlt időszakban többször is felmerült, hogy nem, vagy 
nagyon kevés információt juttatunk el a lakosság felé. Ezen mindenképpen dolgoznunk kell, és 
ezen gondolkodjunk el közösen, hogy milyen formában, és hogyan tudunk ezen javítani.  
Adjunk tájékoztatást egyebekről is, amik nem annyira látványosak, de az önkormányzat vagy 
a képviselő-testület tagjai foglalkoznak vele és munkát végeznek vele. Ezekről is tájékoztassuk 
a lakosságot. Kérem a polgármestert, hogy írjon egy rövid összefoglalót a beruházásokról, vagy 
amikor egy nagyobb lépés jön, adjunk tájékoztatást a folyó beruházásainkról.  Majd beszéljük 
meg közösen, hogy milyen fórumokon és milyen formában, de mindenképpen javítanunk kell 
azon, hogy elegendő és kimerítő információt juttassunk el a lakosságnak. Nagyon sok olyan 
dolog van, amit nem látnak, nem tudnak, emiatt kérdés merül fel bennük. Azt hisszük, hogy 
elég arról beszámolni, ha valami lezárul, de az addig vezető lépésekről, rengeteg munkáról is 
be kell számolni. Mindannyian azon vagyunk, hogy a beruházások időben és maximálisan 
eleget téve mindennek befejeződjenek, és már azon dolgozunk, hogy következő útszakaszokra 
hogyan tudunk pénzt szerezni, miből lesz a következő beruházásnak a forrása. Ezeket a 
pénzeket meg kell pályáznunk, ez nagyon sok munkával és nagyon sok lobbival jár. Mindenki 
azon dolgozik, hogy mindig valamivel előre lépve fejlesszük és modernizáljuk a települést. 
Erről a munkáról viszont valóban tájékoztatni kell akkor is, ha mondjuk szerettünk volna egy 
útszakaszt felújítani, de nem sikerült pénzt szerezni rá, mert azt fogják hinni, hogy nem teszünk 
semmit, és ez nagyon nem korrekt azokkal szemben, a hétköznapokon meg nagyon sokat 
dolgoznak ezzel. Majd beszéljük meg és utána erre figyeljünk oda, hogy ezek a kommunikációs 
csatornák jól működjenek és mindenféle felmerülő kérdést előzzünk meg azzal, hogy 
tájékoztatjuk a lakosságot.  
Polgármester: Ismertetem a jelenleg futó projektekkel kapcsolatos információkat.  
 
 
Polgármester: Valakinek van még kérdése, felvetése? Köszönöm a részvételt és a közreműködő 
munkát. Az ülést 18:10 órakor lezárom.  
 
 
 
 

K. m. f. 
 
 

 
Toma Richárd   dr. Bacsárdi József 
  polgármester                                    jegyző 
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